
 

 

 

 

 

 

Nuuk 27. Maj 2016 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg herved fremsætte følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvordan forestiller Naalakkersuisut sig finansieringen af etablering af 

lufthavne? 

 

2. Dersom finansieringen allerede er kommet på plads kan Naalakkersuisut da 

oplyse, hvilken størrelsesorden, vi taler om? 

 

3. Dersom der er taget beslutninger om etablering og planlægning af lufthavnene 

samt tilhørende licitationsudbud omkring ledelsen af projekterne, udpegning 

af virksomheder og eller om det overordnede tilsyn, kan Naalakkersuisut da 

oplyse, hvilke virksomheder det drejer sig om? 

 

4. Dersom der allerede er bevilget midler til etablering af lufthavne eller i den 

forbindelse til anlæg af tilhørende bygninger, kan Naalakkersuisut da oplyse, 

til hvilke projekter der i givet fald er givet bevillinger? 

 

5. I hvor stort omfang er der afholdt omkostninger i henhold til køreplanen i 

planerne for anlæggelse af lufthavne og i hvilken størrelsesorden? 

 

6. Er man stødt på problemer i forbindelse med arbejdet omkring anlæggelse af 

lufthavnene, og i givet fald hvilke vanskeligheder har det drejet sig om?  

 

7. Dersom der er foretaget undersøgelser omkring klima- og vejrholdene på de 

pågældende lokationer, vil Naalakkersuisut da oplyse, hvem der i givet fald 

har fået til opdrag at gennemføre sådanne undersøgelser, hvornår de er blevet 

påbegyndt samt hvornår de forventes afsluttet? 

 

8. Har det sin rigtighed at man på nuværende tidspunkt allerede har indledt 

samarbejder med virksomheder, som skal realisere projekterne? I givet fald 

anmodes Naalakkersuisut oplyse, hvilke virksomheder det drejer sig om? 

(Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiti) 

 

Begrundelse: 

Efter som de politiske intentioner omkring det igangværende arbejde allerede er udmeldt er 

tiden kommet til at anvende mulighederne for at kunne fremsætte spørgsmål.  Det lader 

således til at medlemmerne af Inatsisartut, dersom de ønsker at indhente informationer om de 

nævnte projekter på nuværende tispunkt må ty til at stille spørgsmål til Naalakkersuisut. Mine 

fremsendte spørgsmål skal således ses på den baggrund, at de bunder i manglende åbenhed 

fra Naalakkersuisuts side omkring konkrete spørgsmål, hvorfor det vil være højst ønskværdigt 

at modtage svar på ovenstående spørgsmål.  

 

Jeg skal anmode om at ovenstående spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


